

Key Statements for the 2025 International Chinese-speaking Conference

ရောမစာစောင်၏ အခန်းကြီး ၅ မှ ၈ အထိကို သမ္မာကျမ်းစာ၏အနှစ်ချုပ်ဟု ခေါ်ဆိုနိုင်ပြီး ၎င်း၏အဓိက အကြောင်းအရာ တစ်ခုလုံးကို တိကျသေချာ၍ အသေးစိတ်သောနည်းလမ်း၌ ပြသထားသည်။ အသက်နှင့် သေခြင်းသည် အခန်းကြီး ၅ မှ ၈ တစ်လျှောက်တွင် အသက်၏လမ်းကြောင်းနှင့် သေခြင်း၏ လမ်းကြောင်း တည်းဟူသော ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်သော လမ်းကြောင်းနှစ်ခုကို ပုံဖော်ထား၍ လူသည် ဘုရားနှင့် စာတန်၊ အသက်နှင့် သေခြင်းအကြားရှိ သုံးပွင့်ဆိုင် အခြေအနေ၌ရှိကြောင်း ပြသနေသည်။

ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ဆင်းရဲဒုက္ခများ၌ ခရစ်တော်ကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်နေကြသောကြောင့်၊ ဘုရားသခင်၏ ခိုင်းနမိုက်ကယ်တင်ခြင်း၏ရှင်သန်သောပန်းတိုင် ပြည့်စုံခြင်းအတွက် ကိုယ်တော်၏အသက်၌ ကယ်တင်ခံရကြသည်။ ထိုပန်းတိုင်မှာ ဒေသန္တရအသင်းတော်များ၌ ထင်ရှားသည့် ခရစ်တော်၏ရှင်သန်သောကိုယ်ခန္ဓာတော် ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် တည်ဆောက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့က သခင်ဘုရား၏ကြွယ်ဝသောကျေးဇူးတော်ကို မွေ့လျော် ဝမ်းမြောက်ရသောနေရာ၊ ငြိမ်သက်ခြင်း၏ဘုရားသခင်က ကိုယ်တော်၏ဘုန်းတော်ထင်ရှားခြင်းအတွက်နှင့် ကိုယ်တော်၏ အောင်ပွဲကို ပြသခြင်းအတွက် စာတန်ကို ကျွန်ုပ်တို့၏ခြေအောက်၌ နင်းခြေနှိပ်စက်သောနေရာဖြစ်သည်။

စစ်မှန်သောဗဟိုဇံကို တွေ့ကြုံရပြီးနောက် ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်၏ ထမြောက်တော်မူခြင်းပုံသဏ္ဍာန်၌ ခရစ်တော်နှင့် အတူ၊ ခရစ်တော်၌ ဆက်လက်ကြီးထွားကြရသည်။ ၎င်းမှာ အသစ်သောအသက်၌ လျှောက်လှမ်းခြင်းဖြစ်သည်။

ရောမ ၈ သည် သုံးပါးတစ်ပါးဘုရား၏ အဆုံးစွန် ပြီးမြောက်ပြည့်စုံခြင်းအဖြစ် အရာအားလုံးပါဝင်သော၊ အသက်ပေးသော ဝိညာဉ်တော်နှင့် စပ်ဆိုင်နေသည်။ ဤဝိညာဉ်တော်က ကျွန်ုပ်တို့အား အသက်၊ သဘောသဘာဝနှင့် ထင်ရှားခြင်း၌ ခရစ်တော်ကဲ့သို့ အတိအကျ တူညီခြင်းရှိစေလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။

**Outlines of the Messages
for the International Chinese-speaking Conference
February 14-16, 2025**

**GENERAL SUBJECT:
ရောမဩဝါဒစာ၏ အခန်းကြီး ၅ မှ ၈ -
သမ္မာကျမ်းစာ၏အနှစ်ချုပ်**

Message One

**ရောမဩဝါဒစာစောင်အခန်းကြီး ၅ မှ အခန်းကြီး ၈ တစ်လျှောက်ရှိ
အသက်၏လမ်းကြောင်းနှင့် သေခြင်း၏လမ်းကြောင်း**

ဖတ်ရန်ကျမ်း။ ။ ရော၊ ၅:၁၀၊ ၁၂၊ ၁၄၊ ၁၇-၁၈၊ ၂၁။ ၆:၄၊ ၉၊ ၁၆၊ ၂၁-၂၃။
၇:၅၊ ၁၀၊ ၁၃၊ ၂၄။ ၈:၂၊ ၆၊ ၁၀-၁၁၊ ၃၈

I. ရောမစာစောင်၏ အခန်းကြီး ၅ မှ ၈ အထိကို သမ္မာကျမ်းစာ၏အနှစ်ချုပ်ဟု ခေါ်ဆိုနိုင်ပြီး ၎င်း၏အဓိက အကြောင်းအရာ တစ်ခုလုံးကို တိကျသေချာ၍ အသေးစိတ်သောနည်းလမ်း၌ ပြသထားသည်။

- A. ဤအဓိကစကားလုံးနှစ်လုံး - အသက်နှင့် သေခြင်း - ကို ရောမဩဝါဒစာ ၅ မှ ၈ အထိ၌ ထပ်တလဲလဲ ဖော်ပြထားခဲ့သည်။ အသက် (၅:၁၀၊ ၁၇-၁၈၊ ၂၁။ ၆:၄၊ ၂၂-၂၃။ ၇:၁၀။ ၈:၂၊ ၆၊ ၁၀-၁၁၊ ၃၈) နှင့် သေခြင်း (၅:၁၂၊ ၁၄၊ ၁၇၊ ၂၁။ ၆:၉၊ ၁၆၊ ၂၁၊ ၂၃။ ၇:၅၊ ၁၀၊ ၁၃၊ ၂၄။ ၈:၂၊ ၆၊ ၁၀-၁၁၊ ၃၈) သည် အခန်းကြီး ၅ မှ ၈ တစ်လျှောက်တွင် အသက်၏လမ်းကြောင်းနှင့် သေခြင်း၏ လမ်းကြောင်း တည်းဟူသော ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်သော လမ်းကြောင်းနှစ်ခုကို ပုံဖော်ထား၍ လူသည် ဘုရားနှင့် စာတန်၊ အသက်နှင့် သေခြင်းအကြားရှိ သုံးပွင့်ဆိုင် အခြေအနေ၌ရှိကြောင်း ပြသနေသည်။
- B. အသက်ပင်နှင့် သိကျွမ်းရာအပင် (သေခြင်း၏အပင်)သည် လမ်းကြောင်းနှစ်ခု - အသက်၏လမ်းကြောင်းနှင့် သေခြင်း၏ လမ်းကြောင်းကို ထွက်ပေါ်စေပြီး၊ သမ္မာကျမ်းစာတစ်လျှောက် သွားနေ၍ ဗျာဒိတ်ကျမ်း၌ အဆုံးသတ်သည်။ အသက်သည် အသက်ပင်နှင့် အစပြု၍ (က၊ ၂:၉) အသက်၏အလင်း (၂၁:၂၃။ ၂၂:၅) နှင့် အသက်၏ဘုန်းတော် (၂၁:၁၀-၁၁၊ ၂၃)၊ အသက် ပင်တို့နှင့်အတူ အသက်ရေ၏မြို့တော်ဖြစ်သော ယေရုရှလင်မြို့သစ်နှင့် အဆုံးသတ်သည် (ဗျ၊ ၂၂:၁-၂)။ သေခြင်းသည် သိကျွမ်းရာအပင်နှင့် အစပြု၍ (က၊ ၂:၁၇) ငရဲမီးအိုင်နှင့် အဆုံးသတ်သည် (ဗျ၊ ၂၀:၁၀၊ ၁၄)။
- C. အသက်ပင်ကို စားသုံးခြင်းဖြစ်သော ကျွန်ုပ်တို့၏ အသက်မစရာအဖြစ် ခရစ်တော်ကိုယ်တော်တိုင်ကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက် ခြင်းမှာ အသင်းတော်အသက်တာ၌ အခြေခံကျသောအရာဖြစ်သင့်ပါသည် (က၊ ၂:၉။ ဗျ၊ ၂:၇)။ အသင်းတော်အသက်တာ၌ ပါဝင်သောအရာမှာ ခရစ်တော်ကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်းအပေါ်တွင် မူတည်နေပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်ကို ပို၍ ဝမ်းမြောက်လေလေ၊ ပါဝင်သောအရာမှာ ပို၍ ကြွယ်ဝလာလေလေ ဖြစ်သည်။
- D. သို့သော် ခရစ်တော်ကို ဝမ်းမြောက်ရန်အတွက် ကိုယ်တော်ကို ရှေးဦးမေတ္တာဖြင့် ချစ်ရန် လိုအပ်နေသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်ထံ ရှေးဦးမေတ္တာလျော့ခဲ့ပါက၊ ခရစ်တော်၏ဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့် လွဲချော်သွားမည်ဖြစ်၍၊ ယေရှု၏သက်သေခံ ချက် ဆုံးရှုံးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ရလဒ်အနေဖြင့် မီးခုံတိုင်မှာ ကျွန်ုပ်တို့ထံမှ ရွှေသွားမည်ဖြစ်သည် - အငယ်၊ ၄-၇။
- E. ရှေးဦးမေတ္တာကို ပြန်လည်ရယူရန်မှာ အရာခပ်သိမ်း၌ သခင်ယေရှုအား ပထမအဖြစ် မှတ်ယူခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့ သည် ကျွန်ုပ်တို့၏အသက်တာ၌ ခရစ်တော်ကို အရာခပ်သိမ်းဖြစ်စေပါက၊ ယင်းမှာ ကျွန်ုပ်တို့သည် ရှေးဦးမေတ္တာ ဆုံးရှုံး ခြင်းကို အောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်- ကော၊ ၁:၁၈။ ယော၊ ၁၄:၂၁၊ ၂၃။ ဆာ၊ ၉:၁။ ၉:၁။ ၆:၁၃-၁၄။
- F. ဖောက်မြို့ရှိသောအသင်းတော်သို့ သခင်ဘုရား၏စကားပြောခြင်းကို အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ "I" နှင့်စသည့် ချစ်ခြင်းမေတ္တာ (love)၊ အသက် (life)၊ အလင်း (light) နှင့် မီးခုံတိုင် (lampstand) -ဟူသော အရေးကြီးသော စကားလုံးလေးလုံးဖြင့် အနှစ်ချုပ်နိုင်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ရှေးဦးမေတ္တာကို ပြန်လည်ရယူရန် နည်းလမ်းတိုင်းနှင့် အရာခပ်သိမ်း၌ သခင်ယေရှု

ကို အဦးဆုံးနေရာပေးရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့နောက် ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်အား အသက်ပင်အဖြစ် မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက် ကြလိမ့်မည်ဖြစ်ကာ ထိုအသက်သည် ချက်ချင်းပင် အသက်၏အလင်း ဖြစ်လာ၍ (ယော၊ ၈:၁၂)၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ နေ့စဉ်အသက်တာနှင့် စုပေါင်းခြင်း၌ မီးခုံတိုင်အဖြစ် ထွန်းလင်းခြင်း ရှိကြလိမ့်မည် ဖြစ်သည် (ဗျာ၊ ၂:၁-၇)။

G. ဆိုးယုတ်သောသူတို့၏ ဆိုးညစ်သော အခြေအနေမှာ သူတို့သည် ကိုယ်တော်ကို စားသောက်ရန်နှင့် မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ရန် ကိုယ်တော်ထံသို့ လာရောက်မှု မရှိခြင်းဖြစ်သည် (ညွှန်း၊ ဟေရှာ၊ ၅၅:၁-၂၊ ၆-၇၊ ၅၇: ၂၀-၂၁)။ သူတို့သည် များစွာသော အရာများကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသော်လည်း သူတို့သည် ကိုယ်တော်ထံ လာရောက်ဆက်သွယ်ခြင်း၊ ကိုယ်တော်ကို ယူဆောင်လျှောက်လှမ်းခြင်း၊ ကိုယ်တော်ကို လက်ခံရရှိခြင်း၊ ကိုယ်တော်ကို မြည်းစမ်းခြင်းနှင့် ကိုယ်တော်ကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်း မရှိကြပေ။ ဘုရားသခင်၏အမြင်တွင် ဤအရာထက်ပို၍ ဆိုးညစ်သော အရာမရှိတော့ပေ (ယော၊ ၂:၁၃)။

II. ယနေ့ ယုံကြည်သူသည် ဒေသနာပြုပုံစံငယ်ဖြစ်သည် - ဘုရားသခင်သည် အသက်ပင်အဖြစ် သူ၏ဝိညာဉ်၌ရှိပြီး၊ စာတန်သည် ကောင်းမကောင်းသိကျွမ်းရာအပင်အဖြစ် သူ၏အသွေးအသား၌ရှိကာ သူ၏အသိဉာဏ်သည် ထိုနှစ်ခုအကြား၌ ရှိသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဝိညာဉ်၌ သို့မဟုတ် အသွေးအသား၌ ရှိကြပြီး၊ ကျွန်ုပ်တို့အဖို့နေစရာ တတိယ နေရာမရှိပေ။ ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့၏အသိဉာဏ်ကို ဝိညာဉ်အပေါ်ထားရှိရမည်ဖြစ်သည် - ရော၊ ၈:၆။

A. လူ၏ကိုယ်ခန္ဓာသည် နဂိုမူလက စင်ကြယ်သော်လည်း လူ၏ကျဆင်းခြင်းမှတစ်ဆင့် စာတန်သည် သူ့ကိုယ်တိုင်ကို လူအထဲသို့ ထိုးသွင်းခဲ့ခြင်းကြောင့် လူ၏ကိုယ်ခန္ဓာသည် အသွေးအသားဖြစ်လာခဲ့သည် - ကာ၊ ၃:၆။ ရော၊ ၇:၁၈က။

1. ကျွန်ုပ်တို့၏ကိုယ်ခန္ဓာသည် "အပြစ်၏ခန္ဓာ" (၆:၆) နှင့် "ဤသေတတ်သောခန္ဓာ" (၇:၂၄) ဖြစ်သည်။ အပြစ်၏ခန္ဓာသည် ဘုရားကို ဆန့်ကျင်အပြစ်ပြုရာ၌ အလွန်ရှင်သန်ကာ ခွန်အားအပြည့်အဝရှိနေသည်။ သို့သော် ဤသေတတ်သောခန္ဓာသည် ဘုရားကို နှစ်သက်စေရန် လုပ်ဆောင်ခြင်း၌ အားနည်းကာ တန်ခိုးကင်းမဲ့နေသည် (အငယ်၊ ၁၈)။
2. ကျွန်ုပ်တို့သည် အသက်ရှင်နေသေးသရွေ့ ကျွန်ုပ်တို့၏ ရွေးနုတ်ခြင်း နေ့ရက်တိုင်အောင် အပြစ်နှင့် သေခြင်း၏ခန္ဓာသည် ကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူ အမြဲရှိနေမည်ဖြစ်သည် - ညွှန်း၊ ၈:၂၃။
3. အသွေးအသားသည် အပြစ်၊ သေခြင်းနှင့် စာတန်၏ "စည်းဝေးရာခန်းမ" နှင့် ခြိမ်းခြောက်ခြင်းဖြစ်သည်။ အသွေးအသားသည် မျှော်လင့်ချက်မဲ့သော အခြေအနေဖြစ်၍ ဘယ်သောအခါမျှ တိုးတက်ကောင်းမွန်မည်မဟုတ်ပါ - ၇:၁၇-၁၈၊ ၂၁။ ညွှန်း၊ ယော၊ ၁၇:၁၅။

B. ကိုယ်တော်၏စီမံကိန်းအဖို့အလို့ငှာ၊ ဘုရားသခင်သည် သူ၏ပညာတော်နှင့် အုပ်စိုးစီမံမှု၌ ကျွန်ုပ်တို့ကို ကျွန်ုပ်တို့၏ ဝိညာဉ်ထံသို့ လှည့်ပြန်လာကြစေရန် တွန်းအားပေးခြင်းငှာ ကျွန်ုပ်တို့၏ အပြစ်နှင့်ပြည့်ဝ၍ ဆိုးညစ်သော အသွေးအသားကို အသုံးပြုတော်မူသည်။ သို့သော် ကျွန်ုပ်တို့၌ ဘုရားသခင်၏ကြီးထွားခြင်းအားဖြင့် ကိုယ်တော်၏ တည်ဆောက်ခြင်းအတွက် ဝိညာဉ်တော်ကို ကျွန်ုပ်တို့ ပိုမိုရယူနိုင်ကြမည်ဖြစ်သည် - ကော၊ ၂:၁၉။ ဇာ၊ ၄:၆။

1. တရားရေးဆိုင်ရာအပြောဆိုမည်ဆိုလျှင်၊ စာတန်နှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏အသွေးအသားသည် ကားတိုင်ပေါ်တွင် အပြီးသတ်စီရင်ခံခဲ့ရပြီးဖြစ်သည် (ရော၊ ၈:၃။ ယော၊ ၃:၁၄။ ဟေဗြဲ၊ ၂:၁၄။ ၂ကော၊ ၅:၂၁)။ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့အား အသွေးအသား၌ ကိုးစားခြင်းမရှိဘဲ ကျွန်ုပ်တို့၏ဝိညာဉ်၌ရှိသော ခရစ်တော်ထံသို့ လှည့်ပြန်ကြခြင်းငှာ ကျွန်ုပ်တို့အား တွန်းအားပေးရန်နှင့် ကူညီရန် အသွေးအသားကို ကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူ ကျန်ရှိနေစေတော်မူသည် (ဖိ၊ ၃:၃)။
2. အပြစ်နှင့်ပြည့်ဝ၍ အကျည်းတန်သော အသွေးအသားဖြင့် ကူညီပေးခြင်းမပါရှိဘဲ၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် သခင်ဘုရားကို ရယူရန် သို့မဟုတ် ကိုယ်တော်အား ကျွန်ုပ်တို့အထံသို့ ဆောင်ယူလာစေရန် စိတ်အားထက်သန်ကြမည်မဟုတ်ပေ - ရော၊ ၇:၂၄-၂၅။ ၈:၂၊ ၆၊ ၁၃။
3. ကျွန်ုပ်တို့၏ပန်းတိုင်သည် သန့်ရှင်းခြင်း သို့မဟုတ် ဝိညာဉ်ရေးရာ သို့မဟုတ် အောင်မြင်ခြင်း ဖြစ်ကောင်းဖြစ်ပေမည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်၏ပန်းတိုင်မှာမူ ကျွန်ုပ်တို့အား ဘုန်းတော်နှင့် ပြည့်ဝစေခြင်းငှာ ကျွန်ုပ်တို့အထံသို့ သူ့ကိုယ်တော်တိုင်ကို လုပ်ဆောင်ရန် ဖြစ်သည်။ မကြာခဏ ကျွန်ုပ်တို့သည် ခက်ခဲသောအခြေအနေတွင် ရှိနေကြသောအခါ ကျွန်ုပ်

တို့သည် သခင်ဘုရားထံပို၍ ဖွင့်ပေးခြင်းရှိလျက် ကိုယ်တော်ထံ လှည့်ပြန်လာရန် ပို၍လိုလားကြပြီး ကျွန်ုပ်တို့အထဲသို့ သူကိုယ်တော်တိုင်ကို လုပ်ဆောင်ရန် အခွင့်ပေးကြသည်- အငယ်၊ ၂၈-၂၉။ ဧ၊ ၅၊ ၅၂။

4. ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်ကို ရှာဖွေကြမည်ဆိုပါက အပြစ်နှင့်ပြည့်ဝနေသော အသွေးအသားခြံဝင်းသည်ပင်လျှင် သခင်ဘုရားကို ရယူရာ၌ ကျွန်ုပ်တို့အဖို့ အကူအညီဖြစ်လာလိမ့်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် မကြာခဏ ကျရှုံးကြသောကြောင့်၊ ဝိညာဉ်ထံသို့ လှည့်ပြန်လာရန် ကျွန်ုပ်တို့စိတ်အားထက်သန်ကြပြီး၊ ဤနည်းဖြင့် ဝိညာဉ်တော်ကို ကျွန်ုပ်တို့ပိုမို အမြတ်ရယူကြသည် - ညွှန်း၊ ထွ၊ ၂၃၊ ၂၃၊ ၂၉-၃၀။ သူကြီး၊ ၂၊ ၂၁-၃၅။
5. ကျွန်ုပ်တို့၏ အခက်အခဲများ၊ ရှုံးနိမ့်ခြင်းများ၊ ကျရှုံးခြင်းများနှင့် စိတ်ပျက်ခြင်းများက အသွေးအသား၌ မျှော်လင့်ချက် မရှိကြောင်း နားလည်သဘောပေါက်ရန် ကျွန်ုပ်တို့အား တွန်းအားပေးသည်။ အသွေးအသားသည် ကျွန်ုပ်တို့အား ကျွန်ုပ်တို့၏ဝိညာဉ်ရှိသော ခရစ်တော်ထံသို့ လှည့်ပြန်ခြင်းငှာ ဖိအားပေးရန်၊ ဝိညာဉ်အထဲသို့ ကျွန်ုပ်တို့ကို တွန်းပို့ရန်၊ ဝိညာဉ်အထဲသို့ ဝင်ရောက်ခြင်းငှာ ကျွန်ုပ်တို့ စိတ်အားထက်သန်စေရန်နှင့် ဝိညာဉ်၌ နေရန် သတိရှိစေခြင်းအတွက်သာလျှင် ကောင်းမွန်ပေသည်- မ၊ ၂၆၊ ၄၁။ ဧ၊ ၆၊ ၁၇-၁၈။
6. သခင်ဘုရားသည် ကျွန်ုပ်တို့၌ အောင်မြင်ခြင်း ရှိမရှိကို ဂရုစိုက်ပေ။ သခင်ဘုရားသည် တစ်ခုတည်းသောအရာ - ကျွန်ုပ်တို့၏အသိဉာဏ်ကို ဝိညာဉ်ပေါ်တွင် ထားရှိခြင်းအားဖြင့် ဝိညာဉ်တော်ဖြစ်သော ခရစ်တော်ကို ကျွန်ုပ်တို့ အမြတ်ရယူခြင်း - ကိုသာလျှင် ဂရုစိုက်တော်မူသည် - ဖိ၊ ၃၊ ၈။ ၂ ကော၊ ၃၊ ၁၇-၁၈။ ရော၊ ၈၊ ၆။

III. ရောမ ၅ တွင် ကျွန်ုပ်တို့သည် အာဒံ၌ ရှိကြပြီး၊ ရောမ ၆ တွင် ခရစ်တော်၌ ရှိကြကာ၊ ရောမ ၇ တွင် အသွေးအသား၌နှင့် ရောမ ၈ တွင် ဝိညာဉ်၌ ရှိကြသည်။ အခန်းကြီး ၅ ရှိ အာဒံကို အခန်းကြီး ၇ ရှိ အသွေးအသား၌ တွေ့ကြုံခံစားရပြီး၊ အခန်းကြီး ၆ ရှိ ခရစ်တော်ကို အခန်းကြီး ၈ ရှိ ဝိညာဉ်၌ တွေ့ကြုံခံစားရသည်။

- A. ခရစ်တော်ရှိသော ကျွန်ုပ်တို့ယုံကြည်သူများတွင် ခရစ်တော်၏ သေခြင်းမှတစ်ဆင့် အာဒံထံမှလည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းမှတစ်ဆင့် ခရစ်တော်အထဲသို့လည်းကောင်း အမှန်အကန်နှင့် အနေအထားဆိုင်ရာ ကူးပြောင်းခြင်း ရှိကြပြီဖြစ်သည် - ဇ၊ ၃-၈။
 1. အာဒံ၌ ကျွန်ုပ်တို့သည် အပြစ်ကိုအမွေခံကြရပြီး၊ ၎င်းသည် ကျွန်ုပ်တို့ကို အပြစ်သားများအဖြစ် စေ့စပ်ထုံးဖွဲ့စေသည် (၅၊ ၁၂က၊ ၁၉က)။ ကျွန်ုပ်တို့သည် သေခြင်းကို အမွေခံကြသောအခါ တစ်ဖက်တွင် ထိုသေခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့ကို အားနည်းဆုတ်ယုတ်စေပြီး ဘုရားသခင်နှစ်သက်သောအရာများကို မလုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ဖြစ်စေကာ၊ အခြားတစ်ဖက်တွင် ကျွန်ုပ်တို့အပေါ်တွင် အုပ်စိုးလျက်ရှိသည် (အငယ်၊ ၁၂ခ၊ ၁၄က၊ ၁၇က)။ ကျွန်ုပ်တို့သည် သေခြင်းသို့တိုင်အောင် ပညတ်တရားအောက်၌ စီရင်ခြင်းကို အမွေခံရကြသည် (အငယ်၊ ၁၆က)။
 2. ခရစ်တော်၌ ကျွန်ုပ်တို့သည် အသက်သို့ပို့ဆောင်သော ကျေးဇူးတော်အောက်၌ ဖြောင့်မတ်ခြင်း၊ အသက်နှင့် ဖြောင့်မတ်ရာသို့ရောက်ခြင်းအခွင့် ဆုကျေးဇူးကို ရရှိကြပြီဖြစ်သည်။ ထိုအသက်၌ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျေးဇူးတော်နှင့်အတူ အရာခပ်သိမ်းအပေါ် အစိုးရကြသည် - အငယ်၊ ၁၇ခ၊ ၁၈ခ၊ ၂၁။
- B. ခရစ်တော်ရှိသော ကျွန်ုပ်တို့ယုံကြည်သူများတွင် ခရစ်တော်နှင့်အတူ ကားတိုင်မှာအသေခံခြင်းမှတစ်ဆင့် (ဇ၊ ၆။ ဂလ၊ ၂၊ ၂၀) အသွေးအသား(လက်တွေ့ဆိုင်ရာနှင့် အတွေ့အကြုံဆိုင်ရာ အာဒံ) မှ အသက်၏ဝိညာဉ်တော်တရား (ရော၊ ၈၊ ၂၊ ၁၆က။ ၁ ကော၊ ၆၊ ၁၇) ဖြစ်သော ခရစ်တော်နှင့်အတူ အသက်ဆိုင်ရာ ပေါင်းစည်းခြင်းမှတစ်ဆင့် ဝိညာဉ်တော် (လက်တွေ့ဆိုင်ရာနှင့် အတွေ့အကြုံဆိုင်ရာ ခရစ်တော်) အထဲသို့ လက်တွေ့ဆိုင်ရာနှင့် အတွေ့အကြုံဆိုင်ရာ ကူးပြောင်းခြင်းရှိပြီဖြစ်သည်။
- C. ခရစ်တော်ကိုယ်တော်တိုင်သည် ဘုရားသခင်၏အသက်၊ ထာဝရအသက် (ယော၊ ၁၄၊ ၆က။ ၁၁၊ ၂၅။ ၁ယော၊ ၁၅) ဖြစ်သည်။ ကိုယ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့ အသက်ကို ရရှိမျှမက၊ အသက်နှင့် ကြွယ်ဝပြည့်စုံခြင်းငှာ ကြွလာခဲ့သည် (ယော၊ ၁၀၊ ၁၀ခ)။ ကိုယ်တော်သည် အသက်၏ဝိညာဉ်တော်တရားဖြစ်သော (ရော၊ ၈၊ ၂) အသက်ပေးသောဝိညာဉ်တော်ဖြစ်လာရန် (၁ ကော၊ ၁၅၊ ၄၅ခ) အသက်-လွတ်မြောက်စေသော သေခြင်းဖြင့် အသေခံ၍၊ အသက်-ဝေငှဖြန့်ဖြူးပေးသော ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း အထဲသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ကာ (၁၂၊ ၂၄)၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ဝိညာဉ်၊ ကျွန်ုပ်တို့၏အသိဉာဏ်နှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏သေတတ်သော ကိုယ်ခန္ဓာ

အား အသက်ကို ပေးတော်မူသည်။ သို့မှသာ ကျွန်ုပ်တို့သည် အခြားသူများထံသို့ အသက်ကို အမှုဆောင်ရန် အသက်ဖြင့် ဝါးမျိုခြင်းခံရသူများ ဖြစ်နိုင်ပေမည် (အငယ်၊ ၁၀၊ ၆၊ ၁၁။ ၂ကော၊ ၅၊ ၄။ ၁ယော၊ ၅၊ ၁၆က။ ယော၊ ၆၊ ၆၃။ တ၊ ၅၊ ၅၀)။

IV. ကျွန်ုပ်တို့အဖို့အသက်၏လမ်းကြောင်းပေါ်တွင် ရှိနေရန်အလို့ငှာ၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်ကို အသက်ပင်အဖြစ် မွေ့လျော်ဝမ်း မြောက်ခြင်း၏နည်းလမ်းကို ယူဆောင်ကြရမည်ဖြစ်သည်- အောက်ဖော်ပြပါ ညီအစ်ကိုလီထံမှ အရေးကြီးသော မိတ်သဟာယ ဖွဲ့ခြင်းကို ကြည့်ပါ။

**ခရစ်တော်ကို အသက်ပင်အဖြစ် မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်း၏နည်းလမ်းကို ယူဆောင်ခြင်း -
ညီအစ်ကိုလီထံမှ အရေးကြီးသောမိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်း**

“၁၉၄၃ ခုနှစ် မေလတွင်၊ ကျွန်ုပ်သည် ပြင်းထန်တီဘီရောဂါ ကူးစက်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ . .။ ကျွန်ုပ်သည် ဖျားနာနေသည့် နှစ်နှစ်ခွဲကာလ အတွင်းတွင် အသက်ပင်ကို မြင်ခဲ့သည်။ ထိုနှစ်နှစ်ခွဲအတွင်းတွင် ကျွန်ုပ်မြင်ခဲ့သည်မှာ သခင်ဘုရား၏ပြန်လည်ရယူခြင်းနှင့် ကိုယ်တော်၏ အမှုတော်၌ ကျွန်ုပ်တို့သည် အသက်ချိတ်နေကြောင်းပင်ဖြစ်သည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ ပြဿနာတိုင်းသည် အသက်ပြတ်လပ်မှု၏ ရလဒ်ပင် ဖြစ်သည်။ ဤအရာကို ကျွန်ုပ်မြင်တွေ့သောအခါ၊ ကျွန်ုပ်အလွန်ပင် နောင်တရခဲ့ပါသည်။ ကျွန်ုပ်သည် များစွာ ဝန်ချတောင်းပန်ကာ သခင် ဘုရားရှေ့တော်၌ အကုန်အစင် နောင်တရခြင်းရှိ၍ ကိုယ်တော်၏ရှေ့မှောက်တွင် ဆက်ဆံဖြေရှင်းခြင်းများစွာလည်းရှိခဲ့သည်...။ အသက် ပင်နှင့်စပ်ဆိုင်သော ဝေငှချက်သည် သန့်ရှင်းသူများစွာကို ကယ်တင်ခဲ့ပြီး နန်ကင်း၌ရှိသော ညီအစ်ကို ညီအစ်မများစွာကို လွတ်မြောက်စေခဲ့ သည်။ ရှန်ဟိုင်းမြို့၌ရှိသော အသင်းတော်တွင် လေးနှစ်တာကာလ ဝရုန်းသုန်းကားဖြစ်ခြင်းကြောင့်၊ သန့်ရှင်းသူများသည် နှစ်အတော်ကြာ စိတ်ပျက်အားငယ်ခဲ့ကြကာ မည်သည့်အရာကိုမျှ မလုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ကြပေ။ ဤဝေငှချက်များသည် သူတို့၏ ဝိညာဉ်များကို လွတ်မြောက် စေခဲ့ပြီး သူတို့၏စိတ်နှလုံးများကို အလင်း ထွန်းလင်းပေးခဲ့သည်...။ သခင်ဘုရားကို ကျွန်ုပ်ကျေးဇူးတင်ပါသည်။ အသက်ပင်နှင့် ပတ်သက် သော ဝေငှချက်များမှတဆင့် ရှန်ဟိုင်းမြို့၌ရှိသောအသင်းတော်သည် ကုသပေးခြင်းခံခဲ့ရသည်...။ အသက်ပင်နှင့်ပတ်သက်သော ဝေငှချက် များသည် ရှန်ဟိုင်းမြို့၌ရှိသောအသင်းတော်၏ ပြန်လည်နိုးကြားလာခြင်းအတွက် အုတ်မြစ်ချပေးခဲ့သည်”—*The History and Revelation of the Lord's Recovery*, vol. 1, pp. 130, 133, 135, 138.

“ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်း နည်းလမ်းကို ယူဆောင်လိုကြပါက၊ ကျွန်ုပ်တို့၌ ခံယူချက် ပြောင်းလဲရမည် ဖြစ် သည်...။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်း၏ စစ်မှန်ခြင်းအထဲသို့ ဝင်ရောက်သွားလိုကြပါက၊ ထိန်းချုပ်နေသော ရူပါရုံကို ကျွန်ုပ်တို့မြင်ရမည်ဖြစ်သည်...။ ကျွန်ုပ်အသက်လေးဆယ်မတိုင်ခင်အထိ သခင်ဘုရားသည် သူ့ကိုမွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်း နည်း လမ်းအား ကျွန်ုပ်ထံသို့ မဖွင့်ပြပေးခဲ့သေးပါ။ ကျွန်ုပ်သည် အနှစ်နှစ်ဆယ်ကြာမျှ ကျွန်ုပ်၏အချိန်နှင့် စွမ်းအင်များကို ဖြုန်းတီးခဲ့ခြင်းအတွက် စိတ်ပျက်မိပါသည်။ ကျွန်ုပ်၏ဆုတောင်းချက်များစွာသည် တန်ဖိုးမရှိခဲ့ပါ။ သမ္မာကျမ်းစာဖတ်ခြင်းနှင့် အခြားဝိညာဉ်ရေးရာစာစောင်များ ဖတ်ရှုခြင်းအတွက် ကျွန်ုပ်အသုံးပြုခဲ့သောအချိန်သည်လည်း တန်ဖိုးမရှိခဲ့ပါ။ ထိုအခါတွင် ကျွန်ုပ်တို့၏လုပ်ဆောင်မှုနည်းလမ်းသည် မှား ယွင်းနေပြီး၊ ကျွန်ုပ်တို့ဝိညာဉ်ရေးရာ လိုက်လျှောက်ခြင်းနည်းလမ်းသည်လည်း မှားယွင်းနေကြောင်း ကျွန်ုပ်နားလည်သဘောပေါက်ခဲ့သည်။

“ကျွန်ုပ်သည် မှားယွင်းသောလမ်းကို ယူဆောင်ခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော ဆုံးရှုံးမှုကို ခံစားခဲ့ရသောကြောင့်၊ အခြားသူများအား တူညီ သောအမှားကို ထပ်မံ၍ မလုပ်စေလိုပေ။ အခြားသူများသည် ဘုရားသခင်ကိုမွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခြင်း၏နည်းလမ်းကို ယူဆောင်နိုင်ကြရန် ကျွန်ုပ်မျှော်လင့်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်သည် သန့်ရှင်းသူများအား မှားယွင်းသောလမ်းကို မယူဆောင်ကြတော့ပါရန် အနှူးအညွတ်ပန်ကြားလိုပါ သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ယခင်က လိုက်လျှောက်ကြခြင်း၏နည်းလမ်းကို ဆင်ခြင်သင့်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် အယူအဆကို ထိရောက်စွာပြောင်းလဲရမည်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၌ ထိန်းချုပ်ပေးသောရူပါရုံ ရှိရန် လိုအပ်သည်”—*The Vision of the Tree of Life and the Tree of the Knowledge of Good and Evil*, p. 51.